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BRM.0002.8.2018 

 

Protokół Nr L/18 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 3 października 2018 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych: radny Leszek Jakubowski – nieobecność usprawiedliwiona. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca 

prawny Bogdan Królikwoski oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności.  

 

Ad 2. 

Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Informacja Burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) udzielenia odpowiedzi na skargę Ogólnopolskiego Międzybranżowego Związku 

Zawodowego "RAZEM" dotyczącą realizacji zadań własnych przez Burmistrza 

oraz inwestycji budowy sieci wodociągowej w miejscowości: Sadek - Szydłowiec 

ul. Kolejowa - Szydłówek ze środków własnych przez Spółkę ,,Wodociągi i 

Kanalizacja Sp. z o.o.” w Szydłowcu; 

2) stwierdzenia ważności wyborów sołtysa w sołectwie Sadek; 

3) uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec; 

4) zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej; 

5) zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Szydłowiec. 

6. Informacja  o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2018 r. 

7. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 

Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2018, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego 

instytucji kultury. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach skierowanych do 

Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwiania. 

12. Sprawy różne. 
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13. Zamknięcie obrad. 

 

Wniosek 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś w imieniu Burmistrza Szydłowca zawnioskowała 

o rozszerzenie porządku obrad sesji o pkt 5 ppkt 6  tj. projekt uchwały w sprawie 

w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt. „Nowe umiejętności – nowe możliwości” 

realizowanego w ramach Osi Priorytetowej IX: Wspieranie włączenia społecznego i walka 

z ubóstwem, Działania 9.1 Aktywizacja społeczno-zawodowa osób wykluczonych 

i przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020. 

 

Wniosek poddano pod głosowanie: 

za – 14 głosów /jednogłośnie/ 

 

Ad 3. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 19 września do 2 października 2018 roku:  

I. W okresie od 19 września do 2 października 2018 roku wydano 8 Zarządzeń: 
1. Zarządzenie nr 187/18 z dnia 24 września 2018 roku w sprawie ustalenia terminu 

składania wniosków o przyznanie w roku szkolnym 2018/2019 pomocy finansowej 

uczniom na zakup podręczników i materiałów edukacyjnych.  

2. Zarządzenie nr 188/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2018 rok.  

3. Zarządzenie nr 189/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie prowadzenia 

ewidencji zbiorników bezodpływowych i ewidencji przydomowych oczyszczalni 

ścieków. 

4. Zarządzenie nr 190/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do sprzedaży, położonej 

w Szydłowcu przy ul. Staszica oznaczonej nr działki 5757/43. 

5. Zarządzenie nr 191/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie przeznaczenia do 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki nr 5757/42 położonej w Szydłowcu 

przy ul. Staszica na rzecz właściciela sąsiednich działek nr 5718/1, 5757/1, 5718/15, 

5718/23. 

6. Zarządzenie nr 192/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu przy ul. Jastrzębskiej i 

powołania komisji przetargowej. 

7. Zarządzenie nr 193/18 z dnia 28 września 2018 roku w sprawie ogłoszenia przetargu 

na zbycie nieruchomości gruntowej położonej w Szydłowcu i powołania komisji 

przetargowej. 

8. Zarządzenie nr 194/18 z dnia 2 października 2018 roku w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości oznaczonej numerem działki 5699/17 przeznaczonej do 

dzierżawy w trybie bezprzetargowym na okres 3 lat, położonej w Szydłowcu przy 

ulicy Parkowej, która zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego 

przeznaczona jest pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i bliźniaczą.  

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty uchwał w 

sprawie: 
1. Stwierdzenia ważności wyborów sołtysa w sołectwie Sadek.  
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2. Zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej. 

3. Zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Szydłowiec. 

III. Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji 

w dniu 19 września 2018 roku. 
1. Uchwała nr XLIX/330/18 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Szydłowiec na lata 2018 – 2030 - uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała nr XLIX/331/18 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2018 - uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała nr XLIX/332/18 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/208/17 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 marca 2017 r. w sprawie przyjęcia lokalnego 

programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i 

gimnazjów prowadzonych przez Gminę Szydłowiec - uchwała w trakcie 

realizacji. 

4. Uchwała nr XLIX/333/18 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Szydłowiec – 

Strefa nowej dzielnicy przemysłowej S2 w mieście Szydłowcu zatwierdzonego 

Uchwałą Rady Miejskiej Nr 309/LIX/10 z dnia 9.11.2010 roku - uchwała 

w trakcie realizacji. 

5. Uchwała nr XLIX/334/18 w sprawie zmiany Statutu Szydłowieckiej Rady 

Seniorów stanowiącej załącznik do Uchwały Nr 28/VII/15 Rady Miejskiej 

z dnia 26 marca 2015 r. oraz przedłużenia trwającej kadencji Szydłowieckiej 

Rady Seniorów - uchwała w trakcie realizacji. 

6. Uchwała nr XLIX/335/18 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę wniesioną 

przez Ogólnopolski Międzybranżowy Związek Zawodowy ,,RAZEM” na 

działalność ,,Wodociągi i Kanalizacja” Sp. z o. o. - uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała nr XLIX/336/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Barak - 

uchwała w trakcie realizacji. 

8. Uchwała nr XLIX/337/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Chustki - 

uchwała w trakcie realizacji. 

9. Uchwała nr XLIX/338/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa 

Ciechostowice - uchwała w trakcie realizacji. 

10. Uchwała nr XLIX/339/ w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Hucisko - 

uchwała w trakcie realizacji. 

11. Uchwała nr XLIX/340/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Jankowice - 

uchwała w trakcie realizacji. 

12. Uchwała nr XLIX/341/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Korzyce - 

uchwała w trakcie realizacji. 

13. Uchwała nr XLIX/342/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Krzcięcin - 

uchwała w trakcie realizacji. 

14. Uchwała nr XLIX/343/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Łazy - 

uchwała w trakcie realizacji. 

15. Uchwała nr XLIX/344/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Majdów - 

uchwała w trakcie realizacji. 

16. Uchwała nr XLIX/345/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Omięcin - 

uchwała w trakcie realizacji. 

17. Uchwała nr XLIX/346/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Rybianka - 

uchwała w trakcie realizacji. 

18. Uchwała nr XLIX/347/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Sadek - 

uchwała w trakcie realizacji. 
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19. Uchwała nr XLIX/348/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Szydłówek I 

- uchwała w trakcie realizacji. 

20. Uchwała nr XLIX/349/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Szydłówek II 

- uchwała w trakcie realizacji. 

21. Uchwała nr XLIX/350/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Świerczek - 

uchwała w trakcie realizacji. 

22. Uchwała nr XLIX/351/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Świniów - 

uchwała w trakcie realizacji. 

23. Uchwała nr XLIX/352/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wilcza Wola 

- uchwała w trakcie realizacji. 

24. Uchwała nr XLIX/353/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wola 

Korzeniowa -uchwała w trakcie realizacji.  

25. Uchwała nr XLIX/354/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wysocko - 

uchwała w trakcie realizacji.  

26. Uchwała nr XLIX/355/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Wysoka - 

uchwała w trakcie realizacji.  

27. Uchwała nr XLIX/356/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zastronie - 

uchwała w trakcie realizacji.  

28. Uchwała nr XLIX/357/18 w sprawie uchwalenia Statutu Sołectwa Zdziechów - 

uchwała w trakcie realizacji.  

Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla 

nich organu nadzoru.  

Ad 4.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła informację Burmistrza o wprowadzeniu 

zmian w budżecie w trybie art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych. 

 

W budżecie gminy Szydłowiec na 2018r. dokonano zmian w trybie art. 257, pkt 1 ustawy 

o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od 19.09.2018r. do 03.10.2018 r. 

Zarządzeniem Nr 188/18 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 września 2018 r. dokonano 

następujących zmian w planie dochodów i wydatków: 

1. W rozdziale 85230 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 127 dokonano zwiększenia 

planu dochodów i wydatków o kwotę 73.930  zł  - z przeznaczeniem  na dofinansowanie 

zadań realizowanych w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania”. 

2. W rozdziale 85228 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 297 dokonano zwiększenia 

planu dochodów i wydatków o kwotę 4.000,00 zł - z przeznaczeniem na dofinansowanie 

świadczeń usług opiekuńczych. 

3. W rozdziale 85213 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 334 dokonano zwiększenia 

planu dochodów i wydatków o kwotę 7.100 zł - z przeznaczeniem  na dofinansowanie 

opłacania składek na ubezpieczenia zdrowotne. 

4. W rozdziale 75109 zgodnie z informacją z Krajowego Biura Wyborczego dokonano 

zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 1.904 zł - z przeznaczeniem na 

przygotowanie i przeprowadzenie wyborów samorządowych. 
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5. W rozdziale 75011 Decyzją Wojewody Mazowieckiego Nr 140 dokonano zwiększenia 

planu dochodów i wydatków o kwotę 3.000 zł - z przeznaczeniem  na renowację 

i konserwację ksiąg stanu cywilnego. 

 

Powyższym Zarządzeniem zwiększono plan dochodów i wydatków o kwotę 89.934 zł.  

 

Ad pkt 5 ppkt 1. 

Zastępca przedoniczącego Komisji Rewizyjnej Tadeusz Rut przedstawił projekt uchwały 

w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Ogólnopolskiego Międzybranżowego Związku 

Zawodowego "RAZEM" dotyczącą realizacji zadań własnych przez Burmistrza oraz inwestycji 

budowy sieci wodociągowej w miejscowości: Sadek - Szydłowiec ul. Kolejowa - Szydłówek 

ze środków własnych przez Spółkę ,,Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o.” w Szydłowcu  

z uzasadnieniem. Do Rady Miejskiej w Szydłowcu wpłynęło w dniu 10 września 2018 r. pismo 

od Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie za pośrednictwem Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego dotyczące załatwienia zgodnie z właściwością skargi  Ogólnopolskiego 

Międzybranżowego Związku Zawodowego "RAZEM" dotyczącą realizacji zadań własnych 

przez Burmistrza Szydłowca oraz inwestycji budowy sieci wodociągowej w miejscowości: 

Sadek - Szydłowiec ul. Kolejowa - Szydłówek ze środków własnych przez ,,Wodociągi 

i Kanalizacja Spółka z o. o.” w Szydłowcu. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2018 roku, poz. 994 ze zm. ) do właściwości rady 

gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, o ile ustawy nie 

stanowią inaczej stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy. Natomiast art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku – Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1257 ze zm.) stanowi: ,,Jeżeli przepisy szczególne 

nie określają innych organów właściwych do rozpatrywania skarg, jest organem właściwym do 

rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności:  wójta (burmistrza lub prezydenta 

miasta) i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw określonych 

w pkt 2 - rada gminy”. W myśl § 86 Statutu Gminy Szydłowiec z dnia 16 grudnia 2016 r. tj. 

załącznika do Uchwały Nr 176/XXVII/16 w dniu 24 września  2018 r. odbyło się posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Szydłowcu w powyższej kwestii. W posiedzeniu 

uczestniczyło 6 członków Komisji Rewizyjnej oraz zaproszeni goście p. Dariusz Kujbida - 

Prezes ,,Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o.” oraz radca prawny Bogdan Królikowski 

reprezentujący Gminę Szydłowiec. Odbyła się dyskusja w wyniku której zgłoszony został 

wniosek o uznanie skargi za bezzasadną. Wniosek ten został przyjęty 4 głosami ,,za”, przy 

2 głosach ,,wstrzymujących się”. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest w pełni 

uzasadnione.  

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 9 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 1 głos.  

 

Ad pkt 5 ppkt 2. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

ważności wyborów sołtysa w sołectwie Sadek wraz z uzasadnieniem. Uchwałą 

Nr XLVIII/232/18 z dnia 21 sierpnia 2018 r. Rada Miejska w Szydłowcu zarządziła wybory 

sołtysa w sołectwie Sadek, w związku ze złożoną rezygnacją z pełnienia tej funkcji przez 
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dotychczasowego sołtysa. Wybory odbyły się w trakcie zebrania wiejskiego w dniu 

23.09.2018 r. Wybory przeprowadzone zostały zgodnie z obowiązującym Statutem Sołectwa. 

Zgodnie z § 21 ust. 4 Statutu Sołectwa Sadek Rada Miejska stwierdza ważność 

przeprowadzonych wyborów. Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad pkt 5 ppkt 3. 

Przewodniczący Komisji doraźnej ds. zmiany Statutu Gminy Szydłowiec Marek Plewa 
przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec. 

 

Wniosek 1.  

Wnioskuje się o zastąpienie zapisu w § 34 pkt 5 o treści ,,informacja Przewodniczącego 

o interpelacjach i zapytaniach radnych złożonych w okresie między sesjami” na zapis 

,,Interpelacje i zapytania radnych”.  

 

Wniosek 2.  

Wnioskuje się o zmianę zadania Komisji Budżetu § 65 ust. 3 pkt 12 tj. ,,opiniowanie 

uchwał dotyczących targowisk i hal targowych oraz miejsc użyteczności publicznej” 

i przekazania go do zadań Komisji Infrastruktury w § 65 ust. 4 pkt 10.   

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskami.  

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskami.  

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskami. 

 

Przewodniczący Komisji Marek Plewa podziękował wszystkim, którzy pracowali w Komisji 

doraźnej ds. zmiany Statutu Gminy Szydłowiec a w szczególności Sekretarz Gminy Dorcie 

Kubiś.  

 

Wniosek nr 1 został poddany pod głosowanie; 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Wniosek nr 2 został poddany pod głosowanie; 

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  
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Ad pkt 5 ppkt 4. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał w ramach obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej:  

1. W § 6 ust. 1 wyrazy ,,członka komitetu uprawniony” zastępuję się wyrazami ,,osoba 

uprawniona”.  

2. W § 6 ust. 2 wyrazy ,,członka komitetu uprawnionego” zastępuję się wyrazami ,,osobę 

uprawnioną”.  

3. W § 9 ust. 1 wyrazy ,,ust. 1” zastępuje się wyrazami ,,ust. 2”.  

4. W § 9 ust. 2 wyraz ,,obywatelskiej” zastępuje się wyrazem ,,uchwałodawczej”. 

Autopoprawka uwzględnia wniosek komijsi stałych  Rady Miejskiej w Szydłowcu, zgłoszony 

na wspólnym posiedzeniu w dniu 27 września 2018 r.  

 

Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad i trybu zgłaszania projektów uchwał 

w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej wraz z uzasadnieniem. W związku ze 

zmianą ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2018 r., poz. 994 ze 

zmianami) dotychczasowe uregulowania zawarte w Statucie Gminy Szydłowiec, dotyczące 

zasad i trybu składania projektów uchwał przez obywateli, Rada Miejska w Szydłowcu, 

działając na podstawie art. 41a ust. 5 zobowiązana jest określić w odrębnej uchwale. Mając 

powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie z autopoprawką:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad pkt 5 ppkt 5. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Szydłowiec: uwzględniając 

wniosek komisji stałych Rady Miejskiej w Szydłowcu, zgłoszony na wspólnym posiedzeniu 

w dniu 27 września 2018 r., w § 5 ust. 3 uchwały skreśla się wyrazy ,,i przewidywane skutki 

projektowanego rozstrzygnięcia”.  

 

Następnie przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

z mieszkańcami Gminy Szydłowiec wraz z uzasadnieniem. W związku ze zmianą ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U.   z 2018 r., poz. 994 ze zmianami) 

dotychczasowe uregulowania zawarte w załączniku nr 5 do Statutu Gminy Szydłowiec, 

dotyczące zasady i tryb przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami gminy Szydłowiec, Rada 

Miejska w Szydłowcu, działając na podstawie art. 5a ust. 2 zobowiązana jest określić 

w odrębnej uchwale. Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione. 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Projekt uchwały został poddany pod głosowanie z autopoprawką:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad pkt 5 ppkt 6. 

Dyrektor MOPS Krzysztof Kisiel przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 

realizacji projektu pt. „Nowe umiejętności – nowe możliwości” realizowanego w ramach Osi 

Priorytetowej IX: Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem, Działania 9.1 

Aktywizacja społeczno-zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 

2014-2020. Wraz z uzasadnieniem Gmina Szydłowiec w roku 2018 zamierza przystąpić do 

realizacji projektu pt. „Nowe umiejętności – nowe możliwości” w ramach Osi Priorytetowej 

IX: Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem, Działania 9.1 Aktywizacja 

społeczno-zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 – 2020. 

Planowany okres realizacji projektu: 01.10.2018 r. – 30.09.2020 r. Projekt planowany do 

realizacji obejmuje działania ukierunkowane na zwiększenie aktywności społecznej 

i zawodowej, w tym szans na zatrudnienie osób zagrożonych ubóstwem i/lub wykluczeniem 

społecznym w tym osób z niepełnosprawnościami, zamieszkujących na terenie gminy 

Szydłowiec. Następstwem podjęcia niniejszej uchwały będzie podpisanie umowy partnerskiej 

oraz umowy o dofinansowanie i realizacja zakresu rzeczowego projektu oraz osiągnięcie 

założonych we wniosku wskaźników realizacji projektu. Jednocześnie uchwałą upoważnia się 

Burmistrza Szydłowca do podejmowania wszelkich działań i składania wszelkich oświadczeń 

woli związanych z realizacją Projektu, w zakresie wskazanym w niniejszej uchwale.   Gmina 

Szydłowiec zabezpieczy środki niezbędne na jego realizację. Z uwagi na powyższe podjęcie 

stosownej uchwały jest przedmiotowe i zasadne.  

 

Opinie komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

za – 14 głosów /jednogłośnie/  

 

Ad 6. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła informacja  o przebiegu wykonania budżetu 

Gminy Szydłowiec za I półrocze 2018 r. 

Burmistrz Szydłowca – wypełniając ustawowy obowiązek przedstawił informację o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Szydłowiec oraz planów finansowych instytucji kultury za I 

półrocze 2018 roku Radzie Miejskiej w Szydłowcu i Regionalnej Izbie Obrachunkowej.  

 

Plan budżetu Gminy Szydłowiec na dzień 30.06.2018 roku przedstawiał się następująco:  

 

1)  dochody budżetowe 

w kwocie 

74 249 743  zł, 

w tym:  

- dochody bieżące w kwocie 

 - dochody majątkowe   w kwocie 

67 617 428 zł, 

  6 632 315 zł, 

2)  wydatki budżetowe 

w kwocie  

78 808 230 zł,  
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w tym:  

- wydatki bieżące w kwocie  

- wydatki majątkowe w kwocie  

 65 169 630 zł,  

  13 638 600 zł,  

3)  deficyt w kwocie   - 4 558 487 zł, 

4)  przychody 

finansowe w kwocie  

     5 856 517 zł, 

5)  rozchody finansowe 

w kwocie  

     1 298 030 zł, 

6)  saldo (poz. 3 + poz. 4 

– poz. 5)  

                                      

0 zł 

 

Dochody. W  I półroczu dochody uzyskano w kwocie 36.212.017,61 zł , co stanowi 48,77 

% planu.  

Dochody majątkowe wyniosły  498.753,96 zł i stanowiły ok. 7,52% planu.   

Dochody bieżące wyniosły 35.713.263,65 zł i stanowiły 52,82 % dochodów ogółem.  

Dochody bieżące przewyższyły wydatki bieżące ( + 3.320.993,34 zł), zachowana więc 

została relacja określona w art.242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych.  

 

NALEŻNOŚCI jednostki na dzień 30 czerwca 2018r., wraz z odsetkami,  zgodnie ze 

sprawozdaniem Rb – 27S, wynoszą 9.364.345,79 zł, w tym wymagalne 5.370.998,98 zł. 

Szczególną uwagę należy zwrócić na należności wymagalne w Miejskim Ośrodku Pomocy 

Społecznej dz. 855 rozdz. 85502 § 2360 w kwocie 3.006.719,23 zł, które wzrosły 

w stosunku do analogicznego okresu roku ubiegłego o ok. 5%. Ośrodek na bieżąco wypłaca 

świadczenia z funduszu, a prowadzone postępowania w zakresie ściągalności od dłużników 

nie pokrywają wypłaconych świadczeń.  

 

Wydatki wykonano w kwocie  34.295.707,49 zł  tj.: w 43,52  % planu. Na niższy stopień 

wykonania wydatków miała wpływ niska realizacja wydatków majątkowych, które 

przewidziane są do realizacji w II półroczu 2018r.  

Wydatki bieżące wykonano na poziomie 49,70 % do uchwalonego planu. 

Wydatki majątkowe zostały wykonane w wysokości 1.903.437,18 zł  tj.: ok.14 % 

uchwalonego planu. Bardzo niskie wykonanie wydatków majątkowych związane jest 

z realizacją zadań inwestycyjnych. Większość zadań została rozpoczęta w I  półroczu 

2018r., natomiast zakończenie robót nastąpi w kolejnych miesiącach roku bieżącego, 

zgodnie z zawartymi umowami. 

 

Największe wykonanie w wydatkach ogółem stanowiły wydatki poniesione na: 

- ochronę zdrowia – 74,7 % 

- rolnictwo i łowiectwo – 59,4 % 

- działalność usługowa – 59 % 

-  oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą oraz żłobek  –  48,5 %  

-  pomoc społeczną – 47,8  %. 

 

Z  punktu widzenia istotności dla budżetu gminy obniżony stopień realizacji planu 

wydatków  wystąpił w działach 600, 700, 754, 926   – uśrednione ok. 20  %.  Jednak 

realizacja zadań  

w tych działach przewidziana została w II półroczu 2018r. Wynika to głównie z 

planowanych do realizacji w tychże działach zadań inwestycyjnych.  
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 W pozostałych działach w budżecie gminy Szydłowiec wykonane wydatki oscylują 

wokół 50% założonego planu. 

 

Stan faktycznego zadłużenia na 30.06.2018r. wynosi 29,76% (22.093.203/74.249.743). 

Wskaźniki mieszczą się w granicach określonych w ustawie o finansach publicznych.  

Wskaźnik obciążenia budżetu roku 2018 planowanym wykupem obligacji komunalnych 

wraz  

z należnymi odsetkami wynosi 2,83 % zaplanowanych dochodów.  

Powyższe wskaźniki mieszczą się w granicach limitów określonych ustawą o finansach 

publicznych.  

 

W zobowiązaniach niewymagalnych poszczególnych jednostek budżetowych gminy 

znajdują się wydatki z terminami płatności w m-cu lipcu oraz  pochodne od wypłaconych 

wynagrodzeń m-cu czerwcu, z ustawowymi terminami płatności ZUS do 5 dnia następnego 

m-ca, podatek zaś do 20 dnia następnego m-ca.  

  Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. 

 

Budżet Gminy Szydłowiec na dzień 30 czerwca 2018r. zamknął się nadwyżką w kwocie                      

1.916.310,12 zł.   

W III i IV kwartale 2018r. planuje się wykup obligacji komunalnych w kwocie 1.274.000 

zł i spłatę raty pożyczki z WFOŚiGW w Warszawie 24.030 zł oraz zaciągniecie 

planowanego kredytu. 

 

Na przedsięwzięcia przeznaczono w 2018r. kwotę  6.527.553 zł i wykonano je w 20,76% 

do założonego planu. Realizacja przedsięwzięć nastąpi w II półroczu 2018r. 

Zadania są w trakcie realizacji lub w trakcie procedur  przetargowych, w związku z czym 

wykonanie przedsięwzięć planuje się w kolejnych miesiącach roku bieżącego.  

 

Szydłowieckie Centrum Kultury - ZAMEK w I półroczu 2018r.  osiągnęło  przychody 

w wysokości 772.291,07 zł, tj. 52,05%, w tym dotacja z Gminy Szydłowiec 637.660 zł. 

Koszty wyniosły 800.691,96 zł, tj. 53,97% założonego planu. Na 30 czerwca 2018r. 

instytucja poniosła stratę                         w wysokości 28.400,89 zł, która powstała z powodu 

naliczenia w koszty amortyzacji środków trwałych, na które nie ma pokrycia w 

przychodach oraz z powodu organizacji większej ilości imprez statutowych w okresie 

sprawozdawczym. Na koniec I półrocza br. instytucja nie posiadała zobowiązań 

wymagalnych, ani należności wymagalnych.  

 

 

Opinie komisji w sprawie omawianej informacji: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Informacja została poddana pod głosowanie:  

za – 12 głosów, przeciwnych – 0 głosów, wstrzymujących się - 2 głosy.  

 

Ad 7. 

Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa odczytał uchwałę Nr Ra.348.2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 17 września 2018 r. 
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w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2018, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, a także o przebiegu realizacji planu finansowego instytucji kultury. 

 

Ad 8.  

Dyrektor ZEiFO Aneta Furmańska przedstawiła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2017/2018. /w zał. do prot./ 

 

Przewod. M. Koniarczyk zapytał czy będą jakieś uwagi lub zapytania dotyczące tej 

informacji. 

Wobec braku uwag i wniosków zaproponował przyjęcie informacji poprzez aklamację.  

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Paweł Bloch złożył zapytanie w sprawie: 

 braku odpowiedzi na jedno zapytanie, które złożył na sesji w dniu 13 marca 2018 r. tj. 

zapytał, na jakim etapie jest sprawa firmy pobierającej nielegalnie wodę w Szydłowcu, 

tj. Spółki Polmink, akt oskarżenia został złożony przez prokuraturę w dniu 

22.09.2017 r., 

 pisma z dnia 10 września 2018 r. od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

w sprawie braku zgody na utworzenie szkoły muzycznej w PSP w Sadku. Zwrócił się 

o wyjaśnienie dlaczego znów sprawa ta jest bezzasadna.  

 

 

Radny Krzysztof Gula złożył zapytanie w sprawie usunięcie eternitu sprzed posesji 

mieszkańców. Burmistrz kiedyś odpowiedział, że należałoby uruchomić środki. Zapytał kiedy 

będą uruchomione takie środki.  

 

Radny Maciej Kapturski złożył zapytanie w sprawie: 

 ostatnio rozstrzygniętego przetargu na zamówienie odbierania i zagospodarowania 

odpadków komunalnych. Zgodnie z dokumentami dostępnymi na BIP-ie, wystąpił tylko 

jeden oferent Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych ,,Eko Estetyka”. Przetarg został 

rozstrzygnięty i z informacji z sesji otwarcia ofert wynika, że zamawiający tj. Gmina 

Szydłowiec zamierza przeznaczyć na realizację zamówienia kwotę 3.180.000 zł, 

natomiast oferent, który wygrał zaoferował kwotę 4.717.440 zł. Różnica w kwocie 

wynosi 1.536.840 zł więcej niż Gmina oferowała. Zapytał z czego Burmistrz taką 

różnice pozyska, ma nadzieję, że nie będą to podwyżki za odpady. 

 Zwrócił się do Prezesa ,,Ciepłownia Miejska” Sp. z o.o. o przedstawienie informacji na 

dzień dzisiejszy czy Spółka ,,Ciepłownia Miejska” będzie miała straty, czy już w tej 

chwili ma straty. Zwrócił się o podanie kwoty ewentualnej straty.  

 

Przewod. M. Koniarczyk złożył zapytanie w sprawie Uchwały XXXV/235/17 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 12 czerwca 2017 r. w sprawie ustalenia opłat za zajęcie pasa drogowego 

dróg gminnych na cele niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną 

dróg w związku z rozporządzeniem Ministra Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. 

w sprawie warunków technicznych jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie. 

Zwrócił się do Referatu Zarządu Dróg  Urzędu Miejskiego, aby zajął się dostosowaniem 

obowiązującej uchwały RM do aktualnych przepisów prawnych wyższego rzędu.  
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Ad 10. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew poinformwał, że odpowiedzi na interpelacje zostaną 

udzielone na piśmie.  

 

Ad 11.  

Przewod. obrad poinformował, że w okresie między sesjami do Rady wpłynęły pisma: 

 Pismo z dnia 24 września 2018 r. Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka do 

Emiliana█████ w sprawie odpowiedzi na pismo z dnia 18 września 2018 r. dot. 

podjęcia przez Radę Miejską prac zmierzających do ustanowienia ,,trybu 

i szczegółowych kryteriów oceny wniosków na realizację zadania publicznego 

w ramach inicjatywy lokalnej”,  

 Pierwsze pismo z dnia 17 września 2018 r. od Rzecznik Dyscypliny Finansów 

Publicznych właściwy w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną Komisję 

Orzekającą w sprawach o naruszenie  dyscypliny finansów publicznych przy 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Warszawie, 

 Drugie pismo z dnia 17 września 2018 r. od Rzecznik Dyscypliny Finansów 

Publicznych właściwy w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną Komisję 

Orzekającą w sprawach o naruszenie  dyscypliny finansów publicznych przy 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Warszawie, 

 Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie nr 

Ra.348.2018 z dnia 17 września 2018 r. w sprawie opinii o przedłożonej Informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy i kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, a także o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za 

I półrocze 2018 r., 

 Pismo z dnia 10 września 2018 r. od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

Departament Szkolnictwa Artystycznego i Edukacji Kulturalnej w sprawie założenia 

w Sadku k. Szydłowca szkoły muzycznej, 

 Pismo z dnia 28 września 2018 r. Przewodniczącego RM Marka Artura Koniarczyka do 

Ogólnopolskiego Międzybranżowego Związku Zawodowego ,,Razem” w sprawie 

przekazania Uchwały Nr XLIX/335/18 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 19 września 

2018 r., 

Ad 12. 

Burmistrz A. Ludew ustosunkował się do pism z dnia 17 września 2018 r. od Rzecznik 

Dyscypliny Finansów Publicznych właściwy w sprawach rozpoznawanych przez Regionalną 

Komisję Orzekającą w sprawach o naruszenie  dyscypliny finansów publicznych przy 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Warszawie, złożyła te pisma osoba prywatna i nikt nie 

został ukarany. Cały czas trwa procedura z tym związana.  

 

Radna Dorota Jakubczyk stwierdziła, że ze względu że na dzisiejszej sesji była przyjmowana 

informacja z wykonania budżetu za I półrocze. Wypadałoby w tym temacie powidzieć kilka 

zdań. Uważa, że budżet Gminy Szydłowiec został bardzo dobrze wykonany, dochody 49 %, 

wydatki 44 %, równowaga budżetowa została zachowana. Podziekowała Skarbnik Gminy 

i Burmstrzowi oraz wszystkim służbom. Dobrze budżet zrealizownay za półrocze i bardzo 

dobrze rozpoczęty rok, życzła Burmistrzowi aby to on zamykał ten budżet w tak dobry sposób 

jak za półrocze.  
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Burmistrz A. Ludew bardzo sedczenie podziękował za ciepłe słowa, jednak jest to sukces nas 

wszystkich także Rady Miejskej i pracowników Urzędu Miejskiegi i jednostek.  

 

Ad 13. 

Na tym porządek L sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam L sesję Rady Miejskiej 

w Szydłowcu” zamknął L sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1400 

 

Rada podjęła uchwały: L/358/18, L/359/18, L/360/18, L/361/18, L/362/18, L/363/18.  

 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak. 

 
Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 

 

 

Na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy o dostępie do informacji publicznej z dnia 6 września 2001 r. 

(Dz. U. z 2016 r., poz. 1764) oraz w związku z art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. 

o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2016 r., poz. 922 ze zm.). W publikowanym protokole 

wyłączono jawność informacji publicznej w zakresie danych osobowych, działając w interesie 

osób fizycznych.  

 

Wyłączenia dokonał Łukasz Stasiak – Inspektor Biura Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

 


